
NORSK 

Tiroler Grauvieh 

Årsmøte 2023. Lørdag 11. februar Kl. 17.00 på Bårdshaug Herregård 

Tilstede: Ann Elin Tveita/Nils Ove Nordland, Hans Johan Grjotheim, Kim Viggo Weiby, Anita Høidalen, 
Jon Sivert Enge land, Julie Hammershaug, Jon Østeng, Benedikte og Magnus Kyllingstad, Lisa og Jan 
Tore Melhus, Lars Helge Eid hammar, Kim Viggo Weiby, og Rune og Kari Sunnset , Marianne Vadder 
(og Halvor Megrunn) og Ingvild Hovind ref. 

1. Åpning Leder Hans Johan ønsket velkommen til møtet. Leder til inviterte til engasjement og
diskusjon.

2. Innkalling og dagsorden ble godkjent.

3. Valg av to representanter til å underskrive protokollen.

Kari Sunnset 
Nils Ove Nordland. 

4. Valg av møteleder og sekretær.

Møteleder: 
Sekretær: 

Hans Johan Grjotheim 
Ingvild Hovind 

5. Styrets årsmelding

Årsmelding korrigeres:
Omtale bonus ordning og trekkepremier på semin og genotyping. Se minbonusen til 
medlemmer er muligens ikke så attraktiv lengre, men det er ønskelig å beholde goder som 
bidrar til å styrke avlsarbeidet. 
Avisplanen: Tyr har sett på den. Foreslår å stryke mye. Det bør jobbes for å behandle planen 
hos Tyrs avlsutvalg. Forslag til å lage arbeidsmøter på Tea ms med f.eks deltagelse fra Tyr. 
Dette legges inn i arbeidsplanen. 
Kommentar SOME; mer av foreningens innlegg på nettside/FB/lnstagram kan deles i grupper 
(f.eks Amme ku). Dette legges inn i arbeidsplanen. 
Kommentar seminsaken: Foreningen lager en sak til årsmøtet i Tyr om saken. Rutiner og 
dialog med foreningen må styrkes. Semin bør bestilles hvert halvår, og det må være en 

buffer i beholdningen. Dette legges inn i arbeidsplanen. 

6. Regnskap.
Kommentar fra revisor: Ryddig og oversiktlig ang. Regnskapsåret går fra 1 feb -1 feb. pga
bonusutbetalinger.

Budsjett: Justere budsjettet slik at det går i balanse. Det føres kr. 5000,- i tilskuddsmidler.
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Som følge av diskusjonen trakk valgkomiteen forslaget til ny leder. Simen Rønning ble oppringt under 
møtet, og sa ja til vervet som 1 vara. Årsmøtet foreslo at Hans Johan fortsetter som leder 1 år til. 
Hans Johan Grjotheim sa ja til å fortsette et år til. 

Til neste år må valgnemnda komme med en innstilling til evt. styrehonorar/godtgjørelser. Det er bla. 
mye arbeid med sosiale media og semin. 

8. Fastsetting av medlemskontingent

Følgende alternativ ble foreslått: 

A. Øke til 600?
B. B. beholde den på 500? flertall.

Årsmøtet vedtok å beholde medlemskontingenten uendret, mot 1 stemme. 1 stemme var 
avholdende. 

Foreningens inntekter er begrensede. En økning av NTG's medlemsavgift vil antageligvis ikke 
stimulere til at vil får flere medlemmer. Det må heller gjøres en innsats for å verve flere medlemmer. 
Styret kan også søke etter mulige tilskuddsmidler. 

9. Arbeidsprogram og budsjett 2023/2024

Følgende tilføyes arbeidsprogrammet: 

• Sosiale arrangement: Tiroler sommertreff. Evt sosialt treff under Dyrsku'n

• Deltagelse på arrangementer. Prioritere deltagelse på Dyrsku'n.

• Dyrsku'n 2023:
Utarbeide et eget budsjett for arrangementet og sette av midler til dette.
Invitere repr. fra Østerrike til bedømning av dyr

• Nedsette et utvalg som jobber med se minimport og rutiner. Administrasjonen i Tyr må 
orientere raselaget rutinemessig om status.

• Skrive en sak til årsmøtet i TYR om se minsaken og økonomi.

NTG har gradvis fått innskrenket sitt økonomiske handlingsrom. Utbetaling av se minbonus 

til raselaget er redusert. Det må ligge innenfor Tyrs interesser å ha en handlekraftig 

medlemsorganisasjon.   NTG jobber for å styrke felles interesser, bla. økt se minbruk, godt 

avlsarbeid og økt antall medlemmer. Tiroler er en rase i vekst, og stiger i se minbruk. 

Organisasjonens handlingsrom må være tilpasset utviklingen.

• Sikre at det er tilgang på nye seminokser på sensommeren 2023 og i januar 2024.

• Revidere avisplanen i samarbeid med medlemmene.

• Øke antall medlemmer. Alle som selger livdyr må informere om raselaget og 
medlemsfordeler. En liten flyer kan muligens være en ide?
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* Dette avsnittet ble revidert 28.02.23 pga uriktige opplysninger. Revisjonen er avklart med undertegnede.



10. Avlsutvalg

Styret er avlsutvalg og har fullmakt til å invitere andre inn til dette arbeidet. 

11. Innkomne saker

Produksjonsregulering 

Hvis storfekjøttproduksjon blir mer lønnsomt i framtida, vil det bli behov for å regulere produksjonen 

med noe anna enn pris. Uten et system for produksjonsregulering kan det bli overproduksjon, med 

reduserte priser som konsekvens. Det foreslås at raselaget jobber for at TYR prioriterer dette. Det 

kan være naturlig at det gjøres i samarbeid med Nortura og Geno, da en stor del av storfekjøttet 

produseres i melkebesetninger. Det må utarbeides et system som faglagene og staten kan godta. 

Kommer det et konkret forslag til reguleringssystem på møtet, kan dette tas vider til TYR og 

faglagene. 

Tyr jobber med dette opp mot jordbruksforhandlingene. Styret tar kontakt med Tyr for å 

høre hva de har av innspill. 

Drektighetslengde 

Det foreslås at raselaget får Animalia til å legge inn riktig drektighetslengde for Tiroler Grauvieh i 

Storfekjøttkontrollen. 289 dager brukes, om det ikke finnes dokumentasjon for noe anna. 

Masteroppgave av Anita Kragnitzer lå vedlagt saken. 

Styret følger opp saken og kontakter Animalia. 

Eie ri nse mi ne ring 

Veterinærforeninga er skeptisk til eierinseminering. I sin kommunikasjon med Mattilsynet er ett av 

deres forslagå avvikle dagens forskrift om eierinseminering. Gardbrukere må ha kalv i kua til rett tid. 

Mange erfarer at det er vanskelig å få veterinær til inseminering på ønska tidspunkt. Da blir avlsokse 

ofte løsningen. Raselaget bør følge med for å unngå at det kan bli slutt på eierinseminering. Bør 

kanskje heller kravet til antall først�gangsinsemineringer per år reduseres? Kravet er nå 50. « Forskrift 

om kunstig sædoverføring hos husdyr utført av andre enn veterinær» fastsetter ikke antall, dette er 

gjort ved skjønn av Mattilsynet 

Styret undersøker denne saken. 

12. Eventuelt

Flytte årsmøtet til høsten pga kalving for mange?

Dette spørsmålet må tas opp til neste årsmøte. Det må vedlegges et forslag til endring av

vedtektene.

Nils Ove Nordland 
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